

Voice Recorder User manual

This user manual suit for VR05, SQ80, VR12 and Vr90 etc. all are controlled by one switch, please refer below diagram for the switch position symbol function:

	<p>en: Voice Recording de: Stimmufnahme fr: Enregistrement vocal es: Grabación de voz it: Registrazione vocale jp: 音声録音 cn: 单独录音</p>
	<p>en: Power OFF de: Ausschalten fr: éteindre es: Apagado it: Spegni jp: 電源を切る cn: 关机</p>
	<p>en: Voice Activated de: Stimme aktiviert fr: Activé par la voix es: Voz activada it: Voce attivata jp: 音声有効化 cn: 声控录音</p>

Functions:

.Voice Recording: Turn the switch to left side , the blue&red indicator light appears 5 seconds then turn off, the indicator light flash blue 3 times then turn off, the device start voice recording, system will every 60 minutes save a file, till power off or no battery.

.Voice Activated: Turn the switch to right side , the blue&red indicator light appears 5 seconds then turn off, the indicator light flash red 3 times then turn off, the device start voice activated mode, when no voice, the red light will turn on, when it activated the light is off, each triggered will save a file, till power off or no battery.

.OFF: Turn the switch to middle side , the indicator light flash blue & red once then off. The system will save file and power off.

Note: when move the switch between 2(voice recording) to 3(voice activated), must move the switch to 1 (Power OFF) first, then move to 2 or 3, otherwise it will no response.

.Reset: When the device halt, use pin object push the reset hole to restart.

.Playback: move the switch to OFF Position, then plug the earphone to the voice recorder connector. move the power switch to voice recording or voice activated mode, System change to playback mode.

For model "VR05" you need connect the USB earphone into the USB port, for "SQ80", "VR12" and "VR90", you have to connect the 3.5mm plug earphone into the earphone socket.

VR05: Short press the key "+" for next song, press KEY "+" for 3 seconds to volume up; short press key "-" for previous song, press KEY "-" for 3 seconds to volume down.

SQ80, VR12 and VR90: Short press earphone controller button "+" to volume up, press it for 3 seconds for next song; Short press earphone controller button "-" to volume down, press it for 3 seconds for previous song.

Unplug the earphone, the system switch to recording mode.

Connect to the computer: Turn the switch to OFF and connect it to your computer using the USB cable provided.

The computer will pop up a removable disk logo, Open it up and there will be files for set time and "RECORD" folder, select the files you want and copy and paste them to your computer.

To disconnect, click "safely remove device" from your computer and unplug the USB.

Charging the voice recorder: Connect the voice recorder to a USB port(PC or Cell Phone Charger) with the cable provided, the blue LED light will turn on, when the battery is fully charged,

the red LED light turn on.

NOTE: first time use you must charging it over 5 hours, if long time no use you need charging it before use.

How to Setup time? Connect to a computer read as movable disk, download the settime.zip file on "<http://www.eoqo.com/download>" to root folder and unzip it, open the set time folder, double click "SetTime.exe" file, it will pop a window to show current time, click "Set Time" button to save it.

You also can create a file named "time.txt" at root folder, edit the content as below: "2017.03.15 23:59:59", save it and quit, unplug it from computer then power it on, it will update the date and time immediately.

Troubleshooting: When the storage space is insufficient, the red & blue light will flash quickly for about 5 seconds, then it will automatically save the current files and shut down.

If you want to continue to use this voice recorder, copy the necessary files to the computer and delete the old documents in storage in order to free up enough storage space.

When the battery is insufficient, the red & blue light will flash alternately for about 5 seconds, then it will automatically save the current files and shut down.

If the audio recorder stop responding due to improper operation or other unexpected reason, please turn the power switch off, and turn on for reset.

Warning: Application: Please strictly abide relevant regulations and laws. This product should not be used for any illegal purposes. The user is fully responsible for its use.

Battery: If this product has not been used in a long period of time, you will need to fully charge it before using.

Audio quality: This product is not a professional audio recording device.

Operating temperature: 0 - 40 degree.

Operating humidity: 20% - 80%, this product is not waterproof so don not get it wet or use it in a humid environment.

Other matters: Do not use this product in strong magnetic or strong electric powered environments.

说明书

此说明书适用于这些型号:VR05, SQ80, Vr12 和 VR90 等,所有机型都是一键操作,开关位置符号功能请参考下面图示:

	<p>en: Voice Recording de: Stimmufnahme fr: Enregistrement vocal es: Grabación de voz it: Registrazione vocale jp: 音声録音 cn: 单独录音</p>
	<p>en: Power OFF de: Ausschalten fr: éteindre es: Apagado it: Spegni jp: 電源を切る cn: 关机</p>
	<p>en: Voice Activated de: Stimme aktiviert fr: Activé par la voix es: Voz activada it: Voce attivata jp: 音声有効化 cn: 声控录音</p>

功能:

录音: 把开关移到左边 , 红兰灯闪5秒关闭, 然后闪兰灯3次, 机器开始录音, 系统将每60分钟保存一个录音文件, 直到关机或电池没电。

声控录音: 把开关移到右边 , 红兰灯闪5秒关闭, 然后闪红灯3次, 机器进入声控录音模式, 当机器待机时红灯常亮, 当机器进入声控录音, 红灯灭, 每段录音保存为一个文件, 直到关机或电池没电。

关机: 把开关移到中间位置 , 红兰灯闪一次灭, 系统将保存文件然后关机。

注意: 当您切换录音(2)和声控录音(3)时, 必须先把开关移到关机(1)位置先, 然后再移到对应位置, 否则系统可能没反应。

复位: 当机器死机或没反应时, 用一个尖的物体插入重启孔, 系统将重启。

播放: 先移动开关到关机位置, 然后插入耳机, 再移动开关到录音或声控录音位置, 系统进入播放模式。

VR05机型必须插入USB耳机到USB接口, 其它机型插入3.5mm圆头耳机到耳机接口。

VR05: 短按"+"键下一曲, 长按"+"键3秒增加声音, 短按"-键上一曲, 长按"-键3秒减小声音;

SQ80, VR12 和 VR90: 短按耳机线控"+"键增加声音, 长按"+"键3秒下一曲, 短按耳机线控"-键减小声音, 长按"-键3秒上一曲; 拔出耳机, 系统将自动进入录音模式。

连接电脑读取: 把录音盒用USB线连接电脑, 系统将识别为移动盘, 打开移动盘 您将看到 **settime.exe** 和 **RECORD** 目录, 所有的录音文件都保存在此目录。

退出连接: 点击计算机的安全移除移动设备, 然后拔出设备。

充电: 将产品通过USB线连接电脑USB口或您的手机充电器USB接口, 显示屏将显示电池充电状态, 当电池充满了, 显示屏将显示满电量。

注意: 首次使用您必须先充电5小时, 长时间没用必须先充电再使用。

如何设置时间?

将录音盒连接到电脑, 从网站 "<http://www.eoqo.com/download>" 下载文件"settime.zip"到根目录并解压此文件, 打开Settime 目录, 双击"settime.exe"文件, 将显示一个窗口显示当前时间, 点击"设置时间"按钮设置成最新时间。

您也可以直接在根目录创建一个文件命名为"time.txt", 编辑内容格式为 "2017.03.15 23:59:59", 编辑好后保存退出, 退出电脑连接, 重新开机系统将更新为最新时间。

问题和解决办法:

当存储空间不足时, 红蓝灯交替闪烁约5秒钟, 然后自动保存当前文件并关机。如果您想继续使用本设备, 请将必要的文件复制到电脑并删除旧的存储文件以释放足够的存储空间。

当电池电量不足时, 显示屏将显示低电量, 并且红色和蓝色指示灯会交替闪烁约5秒钟, 然后它会自动保存当前文件并关闭。

如果音频录音机由于操作不当或其他意外原因而停止响应, 请使用尖的物体插入重启孔重新启动系统。

警告: 请严格遵守有关法规和法律, 本产品不得用于任何非法目的, 用户对此行为负责。

如果长时间没有使用本产品, 请在使用前先充满电或接上电源供电。

工作温度: 0 - 40度。

工作湿度: 20% - 80%, 产品不防水, 所以不要弄湿或在潮湿的环境中。

其他事项: 请勿在强磁场或运动环境下使用本产品。